
de Montcada i Reixac
la veu

laveu.cat

631 
1a quinzena
Febrer
2024  

publicitat

Pàgs. 2 i 3

Foto: Pilar Abián

Arrenquen 
les obres del 
soterrament

Planejament 

Desencallada  
la construcció  
del futur hospital 
Pàg. 4

Carnaval
La Rua serà el 10 
de febrer i després 
del Sambòdrom,  
hi haurà ball 
Pàg.17

La UE Sant Joan i el CD 
Montcada fan balanç de la 
primera volta de la lliga 
Pàg. 22

Tecnologia  
i feminisme, 
amb Meritxell 
Bautista Pàgs. 12-13

DIÀLEGS



Avui és un dia històric 
per a Montcada i Reixac, 

amb l’inici d’unes obres que 
són molt ben rebudes”. Amb 
aquestes paraules responia 
l’alcalde, Bartolo Egea (PSC), 
els mitjans de comunicació 
que el 29 de gener es van des-
plaçar fins al carrer dels Horts 
de la Ribera, el punt on han 
començat les primeres cales 
de prospecció en el marc del 
soterrament de l’R2 al seu pas 
pel nucli urbà. 

Cares de satisfacció dels 
membres de la Taula pel So-
terrament –on hi ha represen-
tació dels grups municipals, 
partits polítics i la Plataforma 
Tracte Just– i moltes fotogra-
fies per al record van servir per 
donar el tret de sortida a un 
projecte de ciutat que el mu-
nicipi porta reivindicant des 
de final de la dècada dels anys 
80 quan l’Estat va anunciar la 
intenció de fer passar la Lí-
nia d’Alta Velocitat (LAV) pel 
municipi. Aleshores, es va 
plantejar que el nou traçat 
ferroviari aniria en superfí-
cie, fet que va motivar el re-

L’anàlisi  | Territori

Pilar Abián La Ribera

Les primeres actuacions serviran per comprovar per on passen les xarxes de subministrament

El 24 de gener, la Taula pel Soterrament va convocar un acte per celebrar l’inici de les obres que va acabar amb una foto col·lectiva dels assistents Sergi Rodríguez

Soterrament de l’R2

El projecte es comença a executar 
després de 35 anys de lluita local

‘A través de l’Oficina 
del Soterrament volem 
garantir la participació de 
tota la comunitat en el 
projecte i que la presa de 
decisions sigui col·laborativa 
i transparent’
Andreu Iruela
President de l’Àrea Territorial

‘Patirem incomoditats, 
problemes de mobilitat, 
sorolls i pols però ho  
hem de fer si volem 
aconseguir que l’espai  
que ara ocupen les vies 
acabi sent un passeig’
Anna Solano 
portaveu de la Plataforma

‘Avui és un dia històric per 
a Montcada i Reixac amb 
l’inici d’unes obres que 
són molt ben rebudes; 
ara toca tenir paciència i 
prudència, perquè els trens 
continuaran passant’
Bartolo Egea
Alcalde

buig del Ple municipal que no 
va parar fins a aconseguir el 
compromís que la LAV ani-
ria soterrada i que s’apro-
fitarien aquestes obres per 
soterrar també la línia de 
Rodalies. L’acord, però, ha 
trigat més de 30 anys a mate-
rialitzar-se. Ha estat un camí 
llarg i tortuós, ple d’incom-
pliments per part de l’admi-
nistració central. La mostra 
més evident és que la LAV ja 
passa pel subsòl del munici-
pi des del 2013, però el soter-

rament de l’R2 no serà una 
realitat fins al 2031, sempre 
i quan es compleixi el calen-
dari d’obres previst.

Set anys de durada
La intervenció, que inclou una 
nova estació ferroviària i té un 
pressupost de 540 milions i 
un termini d’execució de set 
anys, ha estat adjudicada a 
la Unió Temporal d’Empre-
ses (UTE), formada per Com-
sa-FCC-Ferrovial. 
Tot i que en aquests primers 

mesos les afectacions a la po-
blació seran mínimes i que la 
maquinària pesant encara tri-
garà a arribar, l’alcalde recla-
ma a la població prudència i 
paciència: “Mentre es faci el 
soterrament, els trens conti-
nuaran passant en superfície, 
la ciutadania haurà de tenir 
molta precaució i patirà mo-
lèsties importants”. 
També Anna Solano, en nom 
de la Plataforma, s’ha referit 
a l’impacte que les obres tin-
dran en el dia a dia dels veïns: 

“Patirem incomoditats, pro-
blemes de mobilitat, sorolls 
i pols, però ho hem de fer si 
volem aconseguir que l’espai 
que ara ocupen les vies acabi 
sent un passeig”.

Oficina del Soterrament
Per mantenir la ciutadania 
ben informada, l’Ajuntament 
ha posat en marxa l’Oficina del 
Soterrament que recepcionarà i 
atendrà les reclamacions, con-
vocarà assemblees informati-
ves i establirà una coordinació 
entre els diferents departa-
ments municipals implicats, 
així com amb entitats i insti-
tucions. Aquest servei disposa 
d’un espai web propi on es pot 
consultar tota la informació 
relacionada amb el projecte i a 
través del qual es pot canalitzar 
la participació del veïnat. 
“A través de l’Oficina del So-
terrament volem garantir la 
participació integral de to-
ta la comunitat en el projecte 
i que la presa de decisions es 
faci de manera col·laborativa 
i transparent”, ha explicat el 
president de l’Àrea Territorial 
i Mobilitat, Andreu Iruela (PSC).
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‘Estic esperant que  
el soterrament es faci 
realitat i sigui per a 
bé. Visc al costat de 
les vies i cada dia em 
desperto amb el xiulet 
del primer tren’ 
Neus Martí, la Ribera

‘Més que les molèsties 
de les obres, em preo
cupa que puguin pro
vocar danys als edificis 
propers. El pas de la 
LAV va causar esquer
des al meu bloc’ 
Carles Martínez, Montcada

L’anàlisi  | Territori

Primeres reunions 
informatives amb 
col·lectius veïnals
Les afectacions seran, de moment, 
poc importants i molt acotades

El govern municipal ha 
iniciat la roda de troba-

des informatives destinades 
a explicar sobre el terreny en 
què consistiran les primeres 
actuacions emmarcades en 
les obres del projecte del so-
terrament de l’R2. L’alcal-
de, Bartolo Egea (PSC), i el 
president de l’Àrea Territo-
rial i Mobilitat, Andreu Iruela 
(PSC), acompanyats de tèc-
nics municipals, es van reunir 
el 25 de gener a la Casa de la 
Mina amb representants de 
la Favmir, les AV Montcada 
Centre Llevant, la Ribera i Can 
Sant Joan, i l’INS La Ribera 

per comunicar les afectaci-
ons que hi haurà a diferents 
carrers d’aquests barris en els 
propers dos mesos.

S’han programat tres cam-
panyes de cales destinades a 
comprovar quins serveis so-
terrats hi ha en el traçat del 
projecte pel que fa a les xar-
xes d’enllumenat, gas i cla-
vegueram i valorar si cal fer-
ne alguna modificació. La 

primera intervenció es fa en-
tre els carrers de la Conca, a la 
Ribera, i Pasqual, on hi ha el 
pas a nivell a tocar de l’edifici 
de l’Ajuntament. 

Mobilitat
En els punts on es duen a ter-
me les prospeccions poden re-
sultar afectades algunes places 
d’aparcament i, en trams con-
crets, també hi haurà afectaci-
ons puntuals al trànsit, tot i que 
es facilitarà el pas en la mesura 
del possible. De la resta d’in-
tervencions, els tècnics no han 

volgut avançar res fins a dispo-
sar de totes les dades.“Anirem 
facilitant informació puntual 
de cada actuació amb carte-
lleria i bustiades als domicilis 
dels carrers on es faci i tam-
bé a través de la pàgina web 
de l’Oficina del Soterrament, 
que s’actualitzarà a diari”, va 
explicar Iruela.

Davant la preocupació ex-
pressada per les AV La Ribe-
ra i Centre Llevant sobre la 
pèrdua de places d’aparca-
ment arran la intervenció, 
els representants municipals 

han manifestat que estan en 
converses amb les propie-
tats dels terrenys de l’antiga 
Valentine i d’Intorsa per a la 
cessió temporal de part dels 
solars per tal de destinar-los 
a pàrquing provisional.

Durant les properes set-
manes, hi ha previst fer d’al-
tres trobades informatives 
sectorials i, a final de març, 
en el marc de les Jornades 
pel Soterrament, s’explicarà 
amb detall com es durà a ter-
me cadascuna de les fases de 
les obres.

El calendari d’obres 
del projecte es donarà 
a conèixer al març, 
durant les Jornades 
pel Soterrament

Pilar Abián Can Sant Joan

Planificació de les obres

La primera reunió informativa es va fer el dia 25 de gener, a la Casa de la Mina Pilar Abián

‘Necessitem el soter
rament de les vies i 
suportarem les molès
ties que calgui per 
aconseguirho. Aquest 
municipi està molt 
esquarterat’ 
Sara Cabañero, Montcada

‘M’és igual que les 
obres s’allarguin, vull 
el soterrament per una 
qüestió de seguetat. 
No vull haver de la
mentar més morts, ja 
n’hi ha hagut prou’ 
Florentina Gutiérrez, Montcada

Satisfacció ciutadana

‘No m’importa el que 
durin les obres, el que 
cal és que es facin i 
ens beneficiïn a tots. 
Crec que si haguessin 
començat abans s’hau
rien evitat morts’ 
Maria Cañadas, la Ribera
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Futur hospital | Territori

El Consell  Metropoli-
tà de l’AMB ha aprovat 

inicialment la Modificació 
del Pla General Metropolità 
de Barcelona (MPGM) per a 
la construcció en un futur 
no del nou hospital Ernest 
Lluch, que donarà servei 
als municipis de Montcada 
i Reixac, Cerdanyola, Ripo-
llet, Barberà i Badia, i que 
s’instal·larà en els terrenys 
de l’antiga fàbrica Redosa, a 
tocar de l’N-150 i davant dels 
blocs Sivis, a Terra Nostra. 

“És una notícia molt im-
portant perquè es comen-
ça a desencallar el procés 
per fer realitat un projecte 
llargament reivindicat”, ha 
expressat l’alcalde, Bartolo 
Egea (PSC) –representant 
del Consell Metropolità de 
l’AMB conjuntament amb la 
regidora d’Habitatge i Edu-
cació, Anabel Moreno (Vi-
vim). L’edil ha destacat el 
consens assolit entre les tres 
poblacions en què s’ubicarà 
el centre sanitari –Montcada 
i Reixac, Cerdanyola i Ripo-
llet. “Finalment, ha primat 
–ha dit– l’interès comú per 
tal de fer possible la modifi-

cació del planejament urba-
nístic”. Per la seva banda, el 
president de l’Àrea Territo-
rial, Andreu Iruela (PSC), ha 
assenyalat que aquest “és el 
segon projecte més impor-
tant per a la ciutat després 
del soterrament de l’R2”.

Amb l’aprovació inicial per 
part del Consell Metropolità 
s’iniciarà el procés d’infor-
mació pública de la MPGM i 
s’obrirà el periode d’al·lega-
cions. Tota la tramitació, fins 
que el canvi de plantejament 
es pugui aprovar definitiva-
ment per part de la Generali-
tat es pot allargar, com a mí-
nim, un any.

Descongestió
L’objectiu de la Generalitat és 
que el nou hospital doni res-
posta a les necessitats actuals 
i futures d’envelliment de la 
població i a l’acompanyament 
a un nombre cada cop més 
creixent de malalts crònics. 
Així mateix, ha de permetre 
descongestionar les entrades 
als altres centres de la zona i 
donar una cobertura més àm-
plia i de proximitat al conjunt 
del territori de la Regió Me-
tropolitana Nord.

Canvi de planejament urbanístic 
per poder construir l’hospital

Sanitat pública

L’alcalde anuncia que es ‘desencalla’ el procés per fer realitat un projecte llargament reivindicat

Lluís Maldonado Terra Nostra

El futur hospital s’instal·larà en els terrenys de l’antiga fàbrica Redosa Lluís Maldonado

Un nou barri residencial a mig termini

La modificació del PGM, 
que s’ha redactat en co-

ordinació amb els treballs del 
Pla Director Urbanístic Me-
tropolità (PDUM), proposa 
nous espais verds a la riera 
de Sant Cugat que millorin les 
connexions entre Collserola i 
el riu Ripoll, així com la cons-
trucció d’un barri al voltant 
del futur l’hospital dotat amb 
equipaments i habitatges –
el 40% dels quals seran de 

protecció oficial–, comerços 
i activitats terciàries.“Supo-
sarà una millora de la qua-
litat de vida de la població, 
acabarà amb el caràcter pe-
rifèric que tenen actualment 
els terrenys i s’incrementarà 
la percepció de seguretat”, 
ha manifestat el president 
de l’Àrea Territorial i Mobi-
litat, Andreu Iruela (PSC), qui 
també ha avançat que servirà 
per integrar els blocs Sivis en 

aquest trama urbana i donar 
continuïtat del projecte de 
pacificació de l’N-150 ini-
ciat a l’anterior mandat pel 
consistori montcadenc. En 
aquest sentit, el PDUM pro-
posa transformar el vial en 
una avinguda metropolitana 
que millori les connexions a 
peu, en bicicleta i amb trans-
port públic per garantir una 
bona accessibilitat al futur 
hospital. LMEls blocs Sivis es troben davant del solar on anirà l’hospital Raül Rivas

Està prevista la integració dels blocs Sivis en la nova trama urbana

Cronologia d’un compromís anunciat fa 20 anys
2004. La consellera de Salut 
Marina Geli anuncia la vo-
luntat de construir un centre 
hospitalari lleuger. Els ajun-
taments implicats ofereixen 
els terrenys de Redosa.
2006. La Generalitat aprova 
els plans directors i funcional 
del centre. Geli fixa el 2010 
com a data d’inauguració.  
2o08. Els municipis afectats 
avancen 120.000 euros ca-

dascun per poder fer el con-
curs d’idees sobre l’hospital.
2o09. El projecte ‘Llum, 
paisatge i salut’ guanya el 
concurs. Es fixa el cost de la 
construcció en 97 milions. 
L’empresa pública Gisa en-
comana a l’equip guanyador 
la redacció de l’avantprojecte.
2010. Enderroc de les anti-
gues naus ubicades al solar 
de la fàbrica Redosa.

2o11. Canvi de govern a la 
Generalitat. El conseller Boi 
Ruiz paralitza el projecte per 
motius econòmics.
2o20. La consellera Alba Ver-
gés repren la intenció de fer 
l’hospital que els municipis 
han estat reivindicant reite-
radament.
2o22. Els ajuntaments i la Ge-
neralitat signen el conveni per 
fer el centre sanitari. PA
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Parc de les Aigües | Medi Natural 

Lluís Maldonado Can Sant Joan

Millorar l’accessibilitat i 
solucionar els proble-

mes d’inundabilitat per ga-
rantir la seguretat de l’espai 
són els aspectes més desta-
cats de les obres de remode-
lació del Rec Comtal, a la seva 
sortida a tocar de la Casa de 
la Mina, que es van estrenar 
el 29 de gener.Les obres han 
estat finançades per l’Ajun-
tament, que ha aportat, 
250.000 euros, i per l’AMB, 
amb 121.000 euros.

“Aquest espai ara és més 

accessible, més visible i més 
segur”, va destacar l’alcal-
de, Bartolo Egea (PSC), qui 
juntament amb el regidor de 
Cultura i Patrimoni, Albert 
Carandell (PSC), van coinci-
dir a subratllar la importàn-
cia del pulmó verd de l’es-
pai: “Amb valors històrics i 
pai  satgístics, les obres han 
permès dignificar el Rec, un 
símbol del nostre patrimoni 
i del de Catalunya”.

Futura captació d’aigua
Dins el context de sequera ge-
neral i davant la intenció de 

captar aigua del Rec per abas-
tir Barcelona, Egea va dema-
nar a l’Agència Catalana de 
l’Aigua (ACA) una “especial 
sensibilitat” en tractar-se 
d’un element protegit. 

Millores
A l’acte d’inauguració també 
va assistir-hi, Jordi Bonano-
ve, de l’AMB, qui va assegu-
rar que l’obra tindrà conne-
xió amb la nova escola bressol 
d’El Viver, en resposta a la 
queixa d’alguns usuaris per 
la manca d’una rampa d’ac-
cés des de la zona educativa 

i esportiva, on hi ha el camp 
de futbol. L’AV Can Sant Joan 
també ha lamentat que en el 
marc de la intervenció s’hagi 
eliminat la zona de jocs infan-

tils ubicada al costat de l’IE El 
Viver. En aquest sentit, fonts 
municipals han assenyalat 
que estudiaran quin és l’es-
pai més idoni per reposar-la.

El parc de les 
Aigües estrena 
nous accessos  
al Rec Comtal
L’Ajuntament i l’AMB també han solucionat 
els problemes d’inundabilitat de l’espai

L’Ajuntament i l’AMB consideren que l’espai ara és més accessible, més visible i més segur Fotos: Berta Barcons

D’esquerra a dreta, Carandell, Egea i Bonanove
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Política | Nou mandat

Com es veu la gestió esportiva des 
del vessant municipal?
Abans només m’havia d’ocupar de 
les necessitats del bàsquet, però ara 
la responsabilitat és màxima, ja que 
he de vetllar perquè totes les entitats 
i esportistes del municipi puguin fer 
activitat física en les millors condi-
cions. És tot un desafiament, perquè 
Montcada i Reixac té una gran diver-
sitat de clubs i esports. També volem 
apostar per impulsar l’esport inclusiu 
i animo les entitats a potenciar-lo en 
el seu àmbit. 

Quin és el repte més important que 
té Esports en aquest mandat?
Montcada Aqua és el repte més gran 
en molts anys. Des que l’1 d’agost 
l’Ajuntament va agafar les regnes de 
la gestió de l’equipament, tenim dos 
objectius principals que impliquen 
millorar la instal·lació, que ens hem 
trobat amb moltes mancances, i re-
cuperar el nombre d’usuaris, ara en 
tenim uns 3.000. Només els demano 
una mica de paciència perquè un com-
plex d’aquesta envergadura no es pot 
canviar d’un dia per a l’altre.

Quines actuacions hi ha previstes 
durant el 2024 al complex esportiu?
La fita més important és la reestruc-
turació integral de la sala de fitnes. És 
el servei que genera més queixes per 
part dels usuaris, i amb raó, perquè 
hi ha moltes mancances. Canviarem 
el terra i posarem noves màquines, 
ja que les actuals estan obsoletes. No 
sabem quan començaran els treballs, 
però segur que els farem el 2024.

Una altra de les instal·lacions que 
cada any rep força crítiques és la pis-
cina d’estiu del carrer Bonavista. 
Té previst fer millores de cara a la 

temporada vinent?
Sí. Ampliarem l’espai d’ombra, instal-
larem més hamaques i posarem més 
taules a la zona de pícnic. A més, ens 
agradaria millorar la zona de platja de 
la piscina gran i petita. Havíem pensat 
posar gespa artificial, però amb les 
restriccions d’aigua estem valorant 
altres possibilitats. També crearem 
un espai per a persones amb mobi-
litat reduïda i dones embarassades i 
tindrem vigilància tots els dies de la 
setmana a la tarda, ja que ens trobem 
amb molts problemes d’incivisme.

Respecte al preu, la gent conside-
ra que és massa car pel servei que 
s’ofereix. Serà més econòmic?
L’entrada general és d’uns 6 euros, un 
import deficitari per a l’Ajuntament 
ja que el que li costa al consistori per 
persona i dia són 11 euros. Malgrat tot, 
no l’apujarem, però sí que farem un 
ajustament en els abonaments. Per 
exemple, per a una família de quatre 
membres, el preu és de 0,27 cèntims 
per persona i dia. Haurem d’ajustar-los 
i fer un nou càlcul  perquè no hi hagi 
un desfasament tan desproporcionat.

Aquests últims mesos, coincidint 
amb les presentacions de la tempo-
rada dels clubs esportius, vostè s’ha 
compromès a actualitzar els equi-
paments. Quins projectes vol fer?
Hem fet un estudi amb l’AMB per fer 

Tot just després de les últimes eleccions municipals, Carles 
Vilalta va deixar la presidència de la UB MiR, que ocupava 
des del 2017, per formar part del grup municipal del PSC 
com a independent. Veí de de Montcada, l’edil compagina 
la gestió a les regidories d’Esports i Gent Gran amb el càrrec 
de director de producció i qualitat a l’empresa Casa Vallès.

Carles Vilalta, regidor d’Esports i Gent Gran

Sílvia Alquézar Pla d’en Coll
‘La fita més important que 
durem a terme durant el 
2024 serà la reestructuració 
de la sala de fitnes’

Carles Vilalta compagina la seva vida laboral amb el càrrec de regidor  Sílvia Alquézar

‘Montcada Aqua és el repte més 
gran d’Esports en molts anys’

laveu.cat

una reforma integral del camp de fut-
bol de Can Sant Joan. Volem que tingui 
unes grades elevades com l’estadi de 
la Ferreria i, a sota, els vestidors, a 
més de servei de bar, unes oficines i 
uns lavabos en condicions. Una vegada 
tinguem definit el projecte, haurem de 
buscar finançament, però ens agra-
daria dur-lo a terme aquest mandat.
El que sí que farem enguany és la 
substitució de la coberta del pavelló 
Miquel Poblet per solucionar el pro-
blema de goteres. També estem valo-
rant la cobertura de la pista exterior 
i la creació d’una de nova descoberta 
als terrenys del costat per ampliar i 
millorar les instal·lacions esportives, 
una reivindicació dels clubs.

Parlem ara de la Regidoria de Gent 
Gran, de nova creació en aquest 
mandat. Quines són les prioritats?
Volem millorar la vida de la gent adul-
ta de primer nivell, a mi m’agrada 
nomenar-la així, tant des del ves-

sant social i cultural com esportiu. El 
primer que he fet des que soc regidor 
és anar als dos casals i escoltar les 
seves necessitats i veure com podem 
ajudar-los a dinamitzar les activitats. 
Volem potenciar els dos casals –ara 
n’hi ha un municipal– i, des d’aquí, 
convido les persones jubilades a par-
ticipar en les propostes, perquè s’ho 
passaran molt bé. 

Què reivindiquen les associacions?
Demanen disposar de centres de dia, 
que potser podrien acollir els casals, i 
d’una residència pública, un equipa-
ment que ens agradaria a tots. Tam-
bé hem de lluitar per tenir com més 
aviat millor l’hospital Ernest Lluch, 
que donaria un gran servei a tota la 
població.

‘Volem millorar la vida de  
la gent gran del municipi 
tant des de la vessant social 
i cultural com esportiva’

6 | La Veu de Montcada i Reixac 1a quinzena Febrer 2024
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Els grups d’ERC i ECP critiquen la ‘manca de contingut polític’ dels temes tractats a la sessió

Els precs i preguntes centren un Ple 
amb pocs punts en l’ordre del dia

Primera sessió de l’any

Els precs i les preguntes 
dels regidors i de la ciu-

tadania al govern municipal 
van acaparar el debat del Ple 
de gener, que presentava pocs 
punts en l’ordre del dia, la 
majoria de tràmit. Tant ERC 
com ECP, els grups majorita-
ris en l’oposició, van criticar 
la “manca de contingut po-
lític de la sessió”. 

Un dels punts aprovats va 
ser autoritzar al nou coor-
dinador general de l’Ajun-
tament –càrrec que ha re-
cuperat l’actual govern 
tripartit– a compatibilitzar 
la seva jornada laboral amb 
una segona activitat privada 
com a advocat, amb dedica-
ció parcial de 15 hores. Tot i 
que la sol·licitud s’ajusta a la 
legalitat, com va assenyalar 
la presidenta de l’Àrea Eco-
nòmica i Recursos Humans, 

Nani López (PSC), ECP i ERC 
van votar en contra del punt, 
coincidint a dir que la respon-
sabilitat que implica la coor-
dinació de totes les àrees  d’un 
ajuntament com el de Mont-
cada i Reixac, que gestio-
na més de 400 treballadors i 
més de 45 milions d’euros de 
pressupost, “exigeix una de-
dicació exclusiva”.

Precs i preguntes
El motiu pel qual la carrossa 
de l’estel dels Reis d’Orient 
no va participar en la Ca-
valcada va generar un agre 
debat entre l’edil a l’oposi-
ció, Gerard Garrido (ERC), 
el regidor de Policia Local, 
David Zambrana (PP), i el de 
Cultura i Patrimoni, Albert 
Carandell (PSC). Garrido va 
demanar al tripartit per què 
es va impedir a l’última hora 
la seva participació, tal com 
s’havia acordat a principi de 

desembre i va criticar la falta 
de coordinació. Zambrana i 
Carandell van contestar que el 
vehicle no disposava ni d’ITV, 
ni assegurança, ni llicència 
per circular i van carregar 
contra l’anterior govern per 
haver-ho permès en edicions 
anteriors, acusació que Gar-
rido va respondre dient que 
es va fer previ informe tècnic. 
En l’àmbit social, Mar Sem-
pere (ECP), va criticar la re-
tallada de l’aportació muni-
cipal a les beques menjador. 
Mentre que la portaveu dels 
comuns, Laura Campos, va 
preguntar sobre el funcio-
nament de l’Oficina del So-
terrament qüestionant el fet 
que no tingui una seu física. 
El president de l’Àrea Terri-
torial, Andreu Iruela (PSC), va 
respondre que està instal·lada 
a l’edifici de l’Ajuntament i 
que atendrà presencialment 
les consultes ciutadanes.

Lluís Maldonado Montcada

Contra el malbaratament alimentari 
Reduir el malbaratament d’aliments i canalitzar-los per a 
finalitats socials és l’objectiu de la moció que va aprovar el 
Ple, a proposta d’ERC i la JERC. L’Ajuntament es compromet 
així a crear una taula de treball per establir un pla d’actua-
ció de forma conjunta amb les entitats socials, el Gremi de 
Restauració, les grans empreses de distribució alimentària 
i les empreses d’alimentació i càtering que prestin serveis 
a les escoles i institucions locals. També insta el tripartit a 
participar al programa Recooperem del Consell Comarcal, 
amb implicació directa dels serveis socials, i a fer campa-
nyes de conscienciació. LG
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Quatre anys després de 
publicar el seu primer 

poemari, Salsa, Adrià Salas 
(Barcelona, 1989) torna a la 
literatura amb ‘Harakiri en 
AOVE’ (Espasa, 2024), una 
nova entrega de poemes, en 
què el cantant de La Pegatina 
reflexiona sobre la societat 
postpandèmica amb el seu es-
til sintètic, aforístic i ple de 
jocs de paraules.

Llicenciat en Periodisme i 
aficionat a l’escriptura des de 
la seva infància, Salas dona 
sortida en els seus poemaris 
a idees, reflexions i ocurrèn-
cies que no tenen cabuda en 
les seves composicions. “Em 
sento més lliure escrivint 
poemes que cançons, ja que 
com a lletrista estàs sotmès 
al ritme i la melodia, mentre 
que com a poeta no tinc cap 
condicionant”, ha dit l’ar-
tista.

El llibre tanca una trilogia 
que va començar amb dos 
discos que va editar en soli-
tari: Revancha en Bakú (2019) 
y Eclipse en Miura (2021), de-
mostrant que les facetes de 
músic, lletrista i poeta van 
de la mà. Definits com “càp-
sules de generació mil·lenis-
ta”, els seus poemes parlen 
de temes com les diferents 
formes d’estimar, els nous 
models de masculinitat, la 
sexualitat i  la relació amb 
el món digital. Salas també 
aborda l’auge del feminisme 
i la capacitat d’aquest mo-
viment per transformar la 
societat, “demostrant que 

encara podem tenir l’espe-
rança de canviar les coses”.

Temes universals
Mitjançant la ironia i el sen-

tit de l’humor, Salas s’apropa 
a qüestions d’àmbit universal, 
amb una mirada desenfada-
da, però alhora profunda, i un 
llenguatge concís i directe. Els 
problemes de salut mental, 
que es van disparar després de 
la pandèmia, i la creixent di-
ficultat de comunicació entre 
els éssers humans també són 
temes presents en el nou 
poemari. 

Salas reconeix que tant 
aquest com l’anterior lli-
bre neixen a partir de la idea 

del títol. “Se’m va ocórrer el 
terme japonès harakiri per-
què el que faig és disseccio-
nar la realitat i vaig afegir-hi 
l’acrònim AOVE, perquè l’oli 
d’oliva simbolitza per a mi la 
picaresca que encara exis-
teix en aquest país”, expli-
ca el cantant, que aquesta 
vegada ha escollit el castellà 
com a llengua de creació per 
tal d’arribar a un públic  més 
ampli–el primer poemari era 
bilingüe.

 L’autor farà la primera 
presentació del llibre el 7 de 
febrer al centre comercial 
FNAC Triangle, de Barcelona 
i després, té previst fer-ho a 
Madrid.

Laura Grau Montcada

Adrià Salas, amb el seu segon poemari  Hugo G. Pellecín

Literatura

Aquest és el segon llibre de poemes del cantant de La Pegatina

Adrià Salas dissecciona la 
societat postpandèmica 
a ‘Harakiri en AOVE’

‘Em sento més lliure 
escrivint poemes que 
cançons, ja que com a 
lletrista estàs sotmès 
al ritme i la melodia’
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Reaprofitament | Medi Ambient

Donar una segona vida a 
la roba afavoreix el medi 

ambient. Segons un estudi fet 
per l’ Institut d’Investigació 
Tèxtil i Cooperació Industrial 
de Terrassa, cada kg de roba 
reaprofitada suposa un estalvi 
de 25kg d’emissions de CO2 a 
l’atmosfera. 
En la línia de contribuir a 
conscienciar sobre aquesta 
problemàtica i, després de la 
bona acollida de l’experiència 
pilot feta la passada tardor, 
l’Ajuntament ha decidit ins-
taurar un mercat d’intercanvi 

Intercanvi de 
roba per afavorir
el medi ambient

Mercat itinerant

La iniciativa la promou l’Ajuntament i es farà 
un cop al mes, passant per diferents barris

Pilar Abián Montcada

La passada tardor es va fer una prova pilot i la proposta va tenir una bona acollida Premsa Ajuntament

de roba un cop al mes a dife-
rents barris del municipi. Cada 
persona que aporti peces que 
ja no utilitzi i que encara es 
puguin fer servir, es podrà en-
dur d’altres de forma gratuïta. 
Actualment, el municipi dis-
posa d’un total de 15 conte-
nidors de reciclatge tèxtil i 
l’empresa responsable de 

la seva recollida és Andrò-
mines, dedicada a la inserció 
social, també encarregada del 
mercat itinerant i de la Dei-
xalleria, al costat de la qual 
té una botiga de segona mà.
“Al 2023, vam recollir de 
forma selectiva un total de 
63.746 quilos de roba, el que 
representa un 6,8% del que 
es va generar, per sota de la 
mitjana catalana que és de 

l’11%”, ha explicat la regi-
dora de Serveis Municipals, 
Dámaris Sánchez (PSC).

Calendari
El mercat s’ha iniciat l’1 i 2 
de febrer a la plaça Nicaragua 
i les següents dates previs-
tes són: 7 i 8 de març, plaça 
del Poble (Terra Nostra);4 i 
5 d’abril, carrer Guadiana; 2 i 
3 de maig, plaça Salvador Es-

priu (Mas Rampinyo); 6 i 7 de 
juny, plaça de la Ribera; 4 i 5 
de juliol, av. de la riera de Sant 
Cugat, (Font Pudenta); 5 i 6 de 
setembre, rambla dels Països 
Catalans (Montcada Nova); 
3 i 4 d’octubre, plaça de la II 
República (Mas Duran), i 7 i 
8 de novembre, parc del Turó 
Blau (Can Cuiàs). Els mercats 
de febrer i març es faran de 15 
a 19 h i la resta, de 16 a 19 h.

Cada persona que porti 
al mercat peces que ja 
no utilitzi i que encara 
es puguin fer servir, es 
podrà endur d’altres  
de forma gratuïta

   | 11 La Veu de Montcada i Reixac 1a quinzena Febrer 2024



Diàlegs | Tecnologia i feminisme

Què suposa figurar en el rànquing 
de les 500 dones més influents a Es-
panya?
És un reconeixement a la meva tra-
jectòria que reafirma la meva voluntat 
d’establir referents femenins en l’àm-
bit empresarial. La llista hauria de ser 
més gran i serveix per visibilitzar la 
feina que fas i despertar l’interès de 
la gent. Soc una feminista conven-
çuda i crec que necessitem referents 
femenins per crear una societat més 
igualitària.

Per què creu que ara hi ha més refe-
rents femenins a la societat?
Per què el 2022 s’han disparat les ma-
trícules de noies als clubs de futbol? 
Doncs, perquè els mitjans de comu-
nicació ens han apropat referents fe-
menins de joves com Alèxia Putellas, 
Aitana Bonmatí o Clàudia Pina, espor-
tistes d’èxit amb qui emmirallar-se. 
Els mitjans de comunicació tenen una 
gran responsabilitat a l’hora de divul-
gar nous referents de dones. Perquè si 
no veiem on es pot arribar, pensem 
que tot això no és possible.

S’ha de fer més màrqueting?
És molt important que les dones aca-
parin portades de diaris i espais de 
televisió i alhora tinguin presència a 
les xarxes socials. Em pregunto per 
què sempre es parla d’Amancio Or-
tega, quan qui està dirigint el negoci 
de Zara és la seva filla Marta. La in-
formació amb ella com a protagonista 
canvia molt.

Encara troba obstacles com a dona?
Malauradament, avancem en aquesta 
societat a còpia de superar obstacles. 
Només pel fet de ser dona, ens obli-
guen a trencar tots els sostres de vidre. 
A la bossa porto el mòbil i un mar-
tell perquè em passo la vida trencant 
barreres. Les dones estem fent coses 
increïbles, però encara seguim lluny 
d’aconseguir l’equiparació amb els 
homes. Cal seguir avançant per reta-
llar distàncies fins assolir la igualtat 
real i efectiva.

Ara, un dels seus propòsits empresa-
rials consisteix a trencar barreres i 
crear una societat igual. 
Amb Josep Olivet, hem creat Manix 
Capital, un hòlding que impulsa ta-
lents innovadors en els àmbits de la 
tecnologia, l’energia intel· igent, la 
cultura i l’entreteniment. Liderem un 
laboratori intel·ligent on ajudem i par-
ticipem amb altres empreses a crear 
projectes. I dins de Manix, treballo 
perquè les dones perdin la por. Tenim 
les eines i el talent per arribar on ens 
proposem. El present i el futur han de 
ser tecnològics i, des de Manix, volem 
contribuir que les noies més joves tin-
guin un camí més planer del que hem 
hagut de fer nosaltres.

En què consisteix?
Manix no és res més que la continua-
ció de la meva tossuderia en la llui-
ta feminista. Treballo per crear un 
projecte de comunicació, un altaveu 
per trencar el paradigma dels grans 
mitjans i ajudar-nos de la tecnolo-
gia a fer possible una nova forma de 
comunicar en clau de dona. El talent 
no té gènere i cada vegada hi ha més 
polítiques femenistes des de l’Admi-
nistració pública. La meva quota de 
l’empresa ho fa apostant únicament 

per empreses liderades per dones. 
Resta molt camí per fer.

Fa 10 anys va crear un projecte em-
presarial des de zero i amb una base 

Per tercer any consecutiu, Meritxell Bautista figura 
entre les 500 dones més influents a Espanya. I és que 
el binomi d’empresària tecnològica i feminista que 
aplica als seus projectes l’ha situada com a e-woman 
de referència. Va ser la fundadora de Fibracat i, ara, als 
45 anys, Bautista és la presidenta de Manix Capital, que 
aposta per projectes d’innovació tecnològica amb segell 
de talent femení per generar més rellevància social i 
històrica de la dona.

Meritxell Bautista, empresària 

‘Necessitem referents femenins 
per crear una societat igualitària’

Lluís Maldonado  Montcada ‘Les dones estem fent coses 
increïbles, però encara 
seguim lluny d’aconseguir 
l’equiparació amb els homes. 
Cal seguir avançant per 
retallar les distàncies fins  
a assolir la igualtat real ’

‘Tenim l’exemple del futbol 
femení; els mitjans de masses  
tenen la responsabilitat de 
parlar de referents de dones, 
perquè si no veiem on es pot 
arribar, pensem que no existeix’

Meritxell Bautista, de 45 anys, va néixer en el si d’una família treballadora del barri de Montcada Nova  Lluís Maldonado
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Meritxell Bautista, empresària 

‘Necessitem referents femenins 
per crear una societat igualitària’

Una dècada 
plena de premis 

De la vintena de premis que ha re-
but al llarg de la seva trajectòria, el 
més notori va ser el de la Fundació 
Internacional de Dones Empresà-
ries (IWEC), el 2020. Però el que 
més il·lusió li ha fet va ser el Dona 
TIC, concedit per la Generalitat el  
mateix any, en reconeixement a 
l’esforç com empresària tecnolò-
gica per crear altres referents. “Va 
ser especialment emotiu perquè 
quan em van atorgar el premi el 
meu pare encara estava viu i vaig 
poder compartir-lo amb ell”. El 
2022, Bautista va recollir el pre-
mi Pompeu Fabra per la projecció 
i defensa de la llengua catalana. 
“Va ser un honor que la Generali-
tat reconegués la lluita per la teva 
identitat”, afirma, tot afegint que 
sempre diu que és de Montcada i 
Reixac. El 2023, va rebre el Creu 
Casas de l’Institut d’Estudis Ca-
talans Dones per canviar el món, 
en reconeixement a la trajectòria en 
tasques de divulgació de la tecnolo-
gia a l’alumnat femení. “Va ser un 
premi inesperat i molt valuós per 
mi perquè va arribar després de la 
fi de Fibracat i en un moment dur. 
Però va servir per recordar-me que 
l’important és la lluita i l’esforç de 
tot aquest temps i animar-me a 
continuar amb més força per ser la 
dona que soc més enllà d’un pro-
jecte empresarial”, explica.

fundacional feminista. Va funcionar?
No soc una emprenedora de naixe-
ment. Era una aposta arriscada i vam 
plantar cara als monstres de teleco-
municacions, lluitant frontalment i 
guanyant. Part dels recursos de màr-
queting es destinaven a invertir en 
referents femenins i, per això, es va 
crear el canal de televisió FibracatTV. 
Va ser el millor altaveu de l’empresa, 
la millor eina de màrqueting i, a més, 
la vam enfocar per aportar valor a la 
societat, apropant una òptica feminis-

ta i trencant les barreres dels mitjans 
generalistes. Vam ser el segon canal 
de televisió a Catalunya, amb 350.000 
espectadors diaris. Dones rellevants 
com la periodista i humorista Ana Po-
lo, la periodista Mariola Dinarès o la 
química i professora de la UPC, Núria 
Salan van trencar la bretxa digital.
 
Va ser la primera dona presidenta 
d’un canal de televisió a Europa?
Encara cap altra dona m’ha tret el títol. 
La força d’una dona liderant un canal 
de TV és potentíssima. Els mitjans de 
comunicació requereixen  la sensibi-
litat feminista i d’una altra forma de 
gestionar el que s’explica i com s’ex-
plica. Va ser una etapa d’aprenentat-
ge en què també vaig patir la pressió 
d’estar a primera línia.

Barcelona lidera el panorama tecno-
lògic a Catalunya i a Espanya?
Sí, hi ha un hub molt atractiu, però 
també hem de començar a trencar el 
centralisme cap a Barcelona. Diverses 
comarques de Catalunya també tenen 
zones tecnològiques potents. A Espa-
nya, a part de Madrid, hi ha Màlaga, 
que li està passant la mà per la cara a 
altres ciutats espanyoles. L’important 
és que el talent que hi ha a Catalunya 
d’enginyers i informàtics no marxi 
fora, com passa ara. I aquesta és una 
pregunta que ens hauríem de fer tant 
els empresaris, com el sistema edu-
catiu d’universitats.

Ha parlat de la necessitat de tenir re-
ferents, però quins són els seus?
Sempre m’he considerat una afortu-
nada. Si volem que la igualtat es con-
verteixi en un fet normal, primer hem 
de construir una bona base, que passa 
per l’educació i la família des de la in-

fància, perquè, en definitiva, fas el que 
veus a casa. En el meu cas, els models 
a seguir van ser la meva mare Lola i el 
meu pare Josep. Vaig tenir la gran sort 
de néixer l’any 1978 en una casa on les 
normes no eren les del moment de la 
societat que hi havia. La meva mare 
tenia una professió amb responsabi-
litat i el meu pare tenia clar que allò 
anava de compartir, educar i concili-
ar. Un home realment feminista, que 
aplicava la igualtat i que, a més, se 
sentia orgullós del poder femení de 
casa seva. Per tant, la forma d’edu-
car-nos en igualtat es va convertir en 
la meva normalitat.

En aquest futur que ja és present, què 
s’imagina fent?
Si els meus inicis estan marcats per 
l’aprenentatge i l’experiència en grans 
multinacionals, el meu objectiu pre-
sent i futur es basa en la lluita femi-
nista dins de l’àmbit empresarial. No 
descansaré fins a trencar més barreres 
per a totes les dones que vindran i fa-
cilitar el camí per a altres que vulguin 
arribar on ho he fet jo.  Em diverteix 
molt la part de mitjans de comunica-
ció i trobo que hi ha un nou camí per 
explotar si utilitzem les eines que la 
tecnologia ens ofereix. Aviat, us pre-
sentaré el meu nou projecte. També 
valoro crear eines i noves fórmules 
per empoderar dones de més de 40 
anys, creant una comunitat potent de 
suport entre nosaltres. Sempre estaré 
vinculada al món empresarial per-
què m’apassiona emprendre projectes. 
Però, la meva gran il·lusió és crear una 
fundació dedicada a impulsar projec-
tes de dones i la solidaritat entre no-
saltres. No vull deixar de dedicar-me 
a l’empresa, però vull liderar projectes 
socials en femení. Tinc moltes coses 
a dir. I m’agradaria honorar el meu 
pare, un gran feminista, fent que la 
fundació portés el seu cognom.

laveu.cat

Diàlegs | Tecnologia i feminisme

Meritxell Bautista, de 45 anys, va néixer en el si d’una família treballadora del barri de Montcada Nova  Lluís Maldonado

‘Vull trencar el paradigma 
dels discursos dels grans 
mitjans i, des de la tecnologia, 
apostar per projectes fets per 
dones amb l’objectiu de crear 
més referents femenins’
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La Policia Local 
salva la vida 
d’un conductor 
accidentat per un 
infart a la C-17 
Laveu.cat i xarxes socials

Avança el futur 
hospital Ernest 
Lluch amb la 
modificació 
inicial del MPGM
Laveu.cat i xarxes socials

El més vist

El més comentat

La xifra

SORTIDA: a les 8 h, al Pavelló Miquel 
Poblet (Camí de la Font Freda, 3).

Montcada 
Camina 
2024
CICLE  
DE SORTIDES 
per descobrir indrets 
de Montcada i Reixac  
i els seus voltants

INSCRIPCIÓ
Presencialment: a les seus d’El Cim  
o el CEAV i el mateix dia, abans  
de les 7.30 h.

Més informació:
Regidoria d’Esports (C. Tarragona, 32). 

      935 650 999         esports@montcada.org 

PROPERA 
SORTIDA:

4 de febrer 2024
Turó de Montcada

Desnivell: 216 m
Km: 10 km
Alçada: 211 m

La Generalitat va decretar l’1 de febrer 
l’emergència per sequera al sistema Ter-Llo-
bregat, amb una reserva d’aigua del 16,34% 
que es preveu que baixi per sota del 16%, un 
mínim històric. Les restriccions afecten prop 
de sis milions de persones de 202 municipis 
de Barcelona i Girona, entre els quals hi ha 
Montcada i Reixac. L’Ajuntament té previst 
fer una Mesa d’emergència per analitzar la 
situació i veure quines mesures complemen-
tàries es poden prendre des de les competèn-
cies municipals. D’altra banda, el consistori 
ha iniciat una campanya de conscienciació 
entre els usuaris de les instal·lacions espor-
tives per reduir el consum d’aigua. SA

Xerrada de Blanca Bayas 

‘El capitalisme verd és un contrasentit’

2.077 
persones 
aturades al 
municipi

El Servei d’Igualtat i el Departament de Cooperació i Solidaritat de l’Ajunta-
ment va convidar el 23 de gener la investigadora de l’Observatori del Deute 
en la Globalització i membre d’Acció Ecofeminista Blanca Bayas, qui va 
parlar sobre l’emergència climàtica i l’extractivisme des d’una perspectiva 
ecofeminista. En opinió de Bayas, no es poden plantejar solucions a la crisi 
mediambiental sense una perspectiva comunitària i el que calen són respostes 
col·lectives amb perspectiva de classe, de gènere i antiracista. La ponent va 
animar els assistents a consumir de manera conscient, a involucrar-se en 
comunitats energètiques, horts comunitaris, entitats socials o cooperatives 
d’habitatge amb l’objectiu de propiciar un canvi. “El context és greu, però 
no tot està perdut. S’està lluitant des de diferents fronts que podem posar 
en pràctica als nostres barris”, va concloure Bayas. PA

Sistema Ter-Llobregat

Decretada l’emergència per sequera

Montcada i Reixac 
tanca l’any 2023 amb 
la tercera taxa més 
elevada d’atur de  
la comarca del 
Vallès Occidental

Educació 
Una festa a la Unió 
de Mas Rampinyo 
tanca l’edició d’aquest 
any de l’activitat 
‘Construïm un món 
de drets’, on han 
participat les escoles 
Elvira Cuyàs, Font 
Freda i El Turó

laveu.cat
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El Quiosc | El resum de la quinzena

Marina Martínez, investigadora

‘La lluna va néixer del xoc 
d’un planeta contra la Terra’

Montcada a escena 

La Jove Finestra Estràbica entusiasma  
el públic amb la versió clown del Cyrano

“La Lluna es va formar a partir de la col·lisió del 
planeta Teia, semblant a Mart, contra la Ter-
ra. I una part es va quedar enfonsat sota el seu 
mantell, oferint diversos tipus de roca que són 
visibles en diferents parts del món”. Amb aques-
ta presentació, la geòloga i astrofísica Marina 
Martínez va anar descobrint el 18 de gener els 
secrets que amaga la lluna, en un acte organitzat 
per l’Associació Parc Salvador Allende i el Casal 
Cívic de Montcada. I és que, gràcies al projecte 
Artemis de la NASA, ella podrà manipular i estu-
diar mostres lunars, sent l’única investigadora 
espanyola que completarà els coneixements que 
tenim sobre el planeta satèl·lit.

La científica forma part del projecte espacial 
Artemis, que culminarà amb una missió lunar 
entre el 2025 i 2026. Amb una introducció prèvia 
de com es va formar el sistema solar, Martínez 
va repassar com es va crear la lluna i la seva evo-
lució fins al dia d’avui. Amb el títol ‘D’Apolo a 
Artemis’, que són les dues missions espacials de 
la NASA que han viatjat a la Lluna, Martínez va 
explicar que la Terra i el satèl·lit són com ger-
manes, i que no s’entenen l’una sense l’altra: 
“La Lluna és molt important perquè és la res-
ponsable que hi hagi vida al nostre planeta“, va 
destacar. LM

Esports 

Nova edició del Montcada Camina
La Regidoria d’Esports, El Cim i el CEAV inicien una nova edició del Mont-
cada Camina, un cicle de sortides per descobrir indrets naturals del muni-
cipi. La primera excursió tindrà lloc el 4 de febrer al Turó. Les caminades 
començaran al pavelló Miquel Poblet (8 h). La inscripció s’ha de lliurar 
als organitzadors al punt de sortida. A la foto, Gaietà Sarrà, president del 
Cim, el regidor d’Esports, Carles Vilalta, i Francisco García, del CEAV. SA

Efemèride

Dia Escolar de la no 
violència i la pau

L’INS La Ferreria ha celebrat l’efe-
mèride amb diverses iniciatives 
entre les quals destaquen dues de 
noves: un concert, que va tenir lloc 
el 26 de gener, i una campanya so-
lidària per recaptar fons amb l’ob-
jectiu de col·laborar en els projectes 
de l’ong Educo. D’altra banda, les 
escoles Mitja Costa i Font Freda van 
pintar el dia 30 un mural al pati dels 
seus centres per commemorar la 
jornada, una acció que s’inclou al 
catàleg d’activitats educatives que 
oferta cada any l’Ajuntament. 

Marta Bacardit Sáez
27è aniversari

Els teus ulls i el teu somriure,
sempre presents en els nostres cors

T’estimem
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Cartes de l’audiència

El soterrament, una il·lusió 
col·lectiva
No vull fer història, ja l’escriu-
ran. Tan sols un petit record. 
Han passat molts anys des 
d’aquell 1989 en què s’inicia-
ven els primers contactes amb 
la Generalitat. El 2006 es plan-
tejava el soterrament parcial i 
va néixer la plataforma d’exre-
gidors i després la de Tracte 
Just Soterrament Total. Vàrem 
fer dues mogudes sonades. 
Contactes continus amb con-
sellers, partits, govern munici-
pal, etc. En Jaume Relat encap-
çalant el tema, junt amb una 
colla d’il·lusionats i no il·lusio-

nats quan vàrem rebre la carta 
de Víctor Morlán –l’aleshores 
secretari d’Infraestructures del 
Govern central– que deia que 
el soterrament de la R-2 co-
mençaria “después de la TGV”. 
Aquest “después” ha tingut 
història amb un nou projecte 
que ara comença.

Quan he llegit el diari, la notícia 
m’ha semblat inversemblant. És 
possible que comencin les obres 
del soterrament? I, automàtica-
ment, els records de tants anys 
de moguda, de tants companys 
que ens han deixat pel camí, els 
noms dels quals algun dia es re-
cordaran com a testimoni de la 

voluntat d’un poble, d’una vila, 
de reivindicar una causa justa i, 
encara més, per la confiança que, 
si hi ha una majoria de veïns que 
empeny, s’aconsegueixen coses. 
Veurem, espero, el comença-
ment de les obres i possiblement 
molts de nosaltres no veurem 
el final, però em quedo amb el 
record d’una feina feta i d’haver 
tingut el privilegi de participar 
amb la il·lusió col·lectiva de tots 
aquells que hem somniat amb 
una Montcada i Reixac millor. 
Gràcies a tots els il·lusionats i, 
en especial, als de la Plataforma. 
Esteve Recasens
Terra Nostra

La Tribuna

Davant l’impacte que el can-
vi climàtic està tenint en el 

planeta i en les nostres vides, so-
vint ens preguntem què podem 
fer per reduir la nostra petjada 
ecològica. Una de les decisions 
que està en les nostres mans és 
fer un consum responsable de 
roba, defugint de la moda ràpida 
popularment anomenada ‘fast 
fashion’, i també apostar-ne pel 
reciclatge, ja que al voltant d’un 
60% de les peces de roba reco-
llides als contenidors es poden 
tornar a utilitzar per a la mateixa 
finalitat que van ser creades.

Precisament incrementar la 
recollida i la reutilització tèxtil al 
nostre municipi és un dels objec-
tius del departament de Serveis 
Municipals. Davant la bona res-
posta que va tenir l’experiència 

pilot feta aquesta passada tardor, 
a partir d’aquest febrer es posa-
ran en marxa punts itinerants de 
recollida i d’intercanvi tèxtil que 
passaran cada mes per diferents 
barris i que gestionarà l’empresa 
d’inserció social Andròmines, en-
carregada també dels 15 conte-
nidors de recollida de roba que 
hi ha a la localitat.

L’any passat, a Montcada i 
Reixac es van recollir de forma 
selectiva un total de 63,7 tones 
de roba. Pot semblar una xifra 
elevada, però només suposa un 
6,88% del total que es va generar 
i està per sota de la mitjana de 
Catalunya que és de l’11%. Però 
per què és important reaprofi-
tar la roba? Perquè afavoreix, i 
molt, al medi ambient. Segons 
un estudi fet  a l’any 2021 per 
l’Institut d’Investigació Tèxtil i 
Cooperació Industrial de Ter-
rassa (Intexter) de la UPC, cada 
kg de roba reaprofitada suposa 
un estalvi de 25kg d’emissions 
de CO2 a l’atmosfera. Doblant el 
temps de vida útil d’una peça de 

roba, aconseguim una reducció 
del 44% del gasos d’efecte hiver-
nacle que produeix el sector de la 
moda i allargant nou mesos l’ús 
d’una peça, es redueix la petjada 
de carboni, aigua i residus entre 
un 20 i un 30%.

Model circular
La transformació del sector de 
la roba cap a un model circular a 
partir d’una perspectiva integral 
i integradora és un dels objectius 
inclosos al ‘Pacte per la moda cir-
cular’ impulsat al 2022 per la Ge-
neralitat de Catalunya. La propos-
ta es basa principalment en dos 
eixos fonamentals: incrementar 
la durabilitat de la roba i millorar 
radicalment la reutilització i el cor-
recte reciclatge tèxtil (en la qual 
cosa també és important el  pro-

pi disseny de les peces de roba, 
l’anomenat eco-disseny). Canviar 
a un model circular suposaria re-
duir la dependència d’altres països 
per aconseguir matèries primeres 
i, en conseqüència, disminuiria la 
seva demanda i també la de re-
cursos que, en moltes ocasions, 
són finits. A tot això, hem d’afegir 
el valor social, tenint en compte 

que per a la gestió d’aquesta roba, 
moltes empreses donen feina a 
persones amb risc d’exclusió i que, 
a més, aquestes tenen l’oportuni-
tat d’aprendre un ofici amb molta 
demanda.

En conclusió, reaprofitar la ro-
ba implica beneficis ambientals, 
monetaris i socials i és una opció 
que està en les nostres mans.

Araceli Fernández
Tècnica en Gestió de Residus

Cada quilo de material tèxtil que es reutilitza suposa 25 quilos menys d’emissions de CO2 a l’atmosfera
Els avantatges de reaprofitar la roba

L’any passat es van 
recollir al municipi  
de forma selectiva 63,7 
tones de roba, una xifra 
baixa pel volum generat

El Clic

Una llera plena de vida. L’altre dia, anant pel carrer Mossén Castellví, 
vaig veure aquest ramat a la llera del Ripoll. Ovelles pasturant entre 
ponts de ferro i de ciment, segurament estressades pel pas de cotxes i 
de trens. Tot i així, bonica estampa. J. A. Montcada.   
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Després d’una dècada sen-
se fer-se, l’Ajuntament 

recupera aquest any la festa 
després de la Rua. Però no es 
podrà fer a l’interior del pa-
velló Miquel Poblet –perquè 
no es poden complir les nor-
mes de seguretat que exi-
geixen esdeveniments com 
aquests–, sinó a l’exterior, a 
partir de les 22 h, un cop fina-
litzi el sambòdrom. “La festa 
era una reivindicació d’una 
gran part de la població i es 
fa amb la voluntat d’ampli-
ar  l’oferta d’oci nocturn al 
municipi, per evitar que els 
més joves hagin de marxar 
fora”, ha explicat el regidor 
de Cultura i Patrimoni, Albert 
Carandell (PSC). Està previst 
que hi hagi servei de bar i que 
l’esdeveniment s’allargui fins 
a les 3 h, amenitzat per JOU 
TM DJ. L’alcalde, Bartolo Egea 
(PSC), està convençut que “la 
Rua tornarà a ser un èxit de 
participació”, tot destacant la 
seva capacitat d’atraure pú-
blic de fora.

Creixen les AFAs
La Rua tindrà lloc el 10 de 
febrer i està prevista la par-
ticipació de 1.200 persones 
distribuïdes en 13 comparses 
locals. La llista de participants 

està formada per sis AFAs de 
les escoles Fedac Montcada, 
El Viver, Font Freda, Elvi-
ra Cuyàs, Reixac i La Salle; 
quatre entitats vinculades a 
la dansa, Cirqs Krnival, Gris-
dance, Endansa i Thirteen 
Gold, i tres grups relacionats 
amb el món associatiu com 
Flow2K, No somos nadie i La 
Unió s’Engresca. 

El trajecte s’iniciarà a les 
17 h al carrer Bifurcació i 
continuarà pels carrers Ba-
teria, Masia, avinguda de 
la Unitat, Elionor, Major, 
rambla dels Països Catalans 
i Camí de la Font Freda. En 
finalitzar la Rua, comença-
rà el sambòdrom davant del 
pavelló Miquel Poblet, on les 
comparses podran mostrar 
les seves coreografies.

Tradicions | Disfresses

Carnaval 2024

El programa recupera la festa 
que es feia en acabar la Rua
Tindrà lloc el 10 de febrer després del sambòdrom, a l’exterior del pavelló Miquel Poblet

Laura Grau

La comparsa de l’AE El Turó, a la Rua de l’any passat Arxiu/Laura Grau

El programa de Carnaval ar-
renca el 2 de febrer amb un 
taller de sardines carnava-
leres que es farà a la Biblio-
teca Elisenda de Montcada 
per a infants de 6 a 12 anys  
(17.30 h). El Rei Carnestol-
tes inaugurarà  la festa el 8 
de febrer. La seva Cort farà 
una cercavila que sortirà de 
la plaça de l’Església, a les 
16.30 h, i anirà fins a l’es-

tació de Montcada-Manresa 
per donar la benvinguda a 
l’esbojarrat personatge, que 
arribarà en tren. A partir de 
les 18 h, la plaça de l’Esglé-
sia acollirà l’espectacle ‘La 
Gran Aventura’, a càrrec 
del grup Els Superherois. 
La festa finalitzarà amb una 
guerra de confeti i hi haurà 
coca de llardons i xocolata-
da per a tothom. El dia 11, es 

farà el lliurament de premis 
del concurs de sardines en el 
marc d’una festa a la plaça 
de l’Església, amenitzada 
pel grup Rock per Xics (12 
h). Les persones que vulguin 
participar en aquest con-
curs tenen temps fins al 10 
de febrer per presentar la 
seva sardina guarnida a la 
Casa de la Vila o a l’Auditori 
Municipal. LG

El Carnestoltes arriba a Montcada el 8 de febrer

‘La festa pretén 
ampliar l’oferta d’oci 
nocturn per evitar que 
els joves hagin de 
marxar del municipi’ 
Albert Carandell
Regidor de Cultura i Patrimoni
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SECUNDÀRIA OBLIGATÒRIAINFANTIL I PRIMÀRIA

Més informació:  
Oficina Municipal d’Escolarització
      ome@montcada.org

CENTRE DATA HORA

Institut escola El Viver 26 de febrer 17 h

Escola El Turó 27 de febrer  9.15 i 15.15 h  

Escola Elvira Cuyàs 28 de febrer 17 h

Escola Mitja Costa 28 i 29 de febrer 9.15 i 15.15 h 

Escola Font Freda 29 de febrer 15.15 h

Institut escola Mas Rampinyo 1 de març 15.30 h

Escola Reixac 4 de març 17 h  

Col·legi Ginesta del 5 al 22 de febrer a partir de les 17 h, 
amb cita prèvia

Col·legi La Salle 24 de febrer a partir de les 9 h

Col·legi FEDAC 24 i 25 de febrer a partir de les 10.30 h, 
amb cita prèvia

CENTRE DATA HORA

Institut escola El Viver 26 de febrer 17 h

Institut La Ribera 28 de febrer 17  h

Institut La Ferreria 29 de febrer 17 h

Institut escola Mas Rampinyo 1 de març 15.30 h

Institut Montserrat Miró 6 de març 17.30 h

Col·legi Ginesta del 5 al 22 de febrer
a partir de les 
17 h, amb cita 

prèvia

Col·legi La Salle
21 (alumnes FEDAC)  

i 28 de febrer (general)
a partir de les 

18 h

Portes obertes
PREINSCRIPCIÓ ESCOLAR 2024-2025

Solidaritat | Magic Line

La caminada solidària de l’Obra Social de 
Sant Joan de Déu tindrà lloc el 17 de març

La ruta del Besòs 
vol arribar fins 
als 500 inscrits

L’onzena Magic Line, la 
caminada solidària que 

organitza l’Obra Social de 
Sant Joan de Déu, tindrà lloc 
el 17 de març i, per segon any 
consecutiu, Montcada i Rei-
xac serà el punt de sortida de 
la ruta del Besòs, en reconei-
xement a la implicació de la 
ciutadania i el Cim des de fa 
molts anys. 

“El nostre compromís és 
sensibilitzar la societat so-
bre realitats sovint poc vi-
sibles”, ha explicat el mont-
cadenc Xavier Ticó, de l’Obra 
Social. “El Cim col·labora 
amb altres iniciatives soli-
dàries, però amb la Magic 
Line tenim una relació es-
pecial”, afirma Tanet Sarrà, 
president del Cim.

El traçat començarà a la 
plaça Lluís Companys, on hi 
haurà l’actuació dels Cas-
tellers de Montcada i l’ani-
mació del grup de teatre Els 
titelles. El recorregut, de 20 
quilòmetres, s’ha modifi-
cat una mica respecte a l’any 
passat. “Tornarem a pujar 
al Puig Castellar, però bus-
carem un camí més acces-
sible”, assegura Sarrà, qui 
ha afegit que hi haurà una 
variant més planera per evi-
tar la pujada al poblat ibèric.  
La travessa continuarà per 
la llera del Besòs fins al Fò-
rum de Barcelona, on la ru-
ta es desviarà cap al parc de 
Diagonal Mar fins al parc de la 
Ciutadella. “Enguany, recu-
perem la plaça de la Catedral 
com a punt de trobada de to-
tes les rutes”, explica Ticó.

Sílvia Alquézar Montcada

Tanet Sarrà i Xavier Ticó, fent promoció de la Magic Line Sílvia Alquézar

Magic Line

Les persones que vulguin 
participar amb el grup de 
Montcada i Reixac poden fer 
la inscripció presencialment 
a la seu del Cim –Doctor Bu-
xó, 14– tots els dilluns, des 
del 5 de febrer al 4 de març, 
de 20 a 21.30 h. També es 
poden fer a través del web 
de la Magic Line i, per a 
qui no hi pugui participar, 
també hi ha la possibilitat 
de fer aportacions econò-
miques per mitjà del web 
de la caminada o fent un 

bizum al número 00939. 
La ruta del Besòs va comp-
tar l’any passat amb 450 
inscrits en 37 equips. “En la 
pròxima edició, ens agra-
daria arribar fins als 500 
participants”, afirma Ti-
có, qui ha recordat que la 
desena Magic Line va ba-
tre el rècord de participa-
ció, amb 15.500 persones. 
No hi ha un preu deter-
minat d’inscripció, però 
l’organització proposa que 
cada participant pugui fer 

una aportació mínima de 
20 euros amb l’objectiu de 
recollir fons per a alguns 
dels projectes solidaris de 
l’Obra Social. L’any pas-
sat, es van recollir 425.000 
euros amb els quals s’han 
finançat un total de 33 pro-
jectes socials i sanitaris. Al 
llarg de les deu edicions, la 
iniciativa ha recaptat més 
de tres milions d’euros, ha 
comptat amb 150.000 par-
ticipants i s’han realitzat 
més de 300 projectes. SA

Inscripcions presencials a la seu del Cim
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Exposicions | Cultura

El dinamisme, la bellesa 
i la qualitat tècnica són 

els trets comuns de la sèrie 
de fotografies  que integren 
la mostra ‘Esports: accions i 
expressions’, de Cosme Oriol, 
inaugurada el 23 de gener a la 
Casa de la Vila, amb la presèn-
cia d’un bon nombre de socis 
i amics de l’Afotmir, entitat 
puntera en el món de la fo-
tografia que presideix l’autor. 

Piragüisme,gimnàsti-
ca rítmica, rugbi, atletisme, 
futbol, esgrima, atletisme, 
surf i motocròs són alguns 

dels esports que ha retratat 
Oriol, la majoria a peu de pis-
ta, amb l’objectiu de captar 
els gestos, les expressions i 
la tensió de l’esforç físic dels 
esportistes en el moment de 
la competició. “Vaig comen-
çar a desenvolupar aquest 
projecte el 2020, però quan 
més intensament he tre-
ballat va ser l’any passat, 
amb una seixantena de sor-
tides arreu de Catalunya”, 
explica Oriol, que va haver 
de demanar acreditacions 
a les federacions dels dife-
rents esports per poder fer 
les fotografies amb la mà-

xima proximitat. “He ha-
gut de pagar un peatge molt 
alt perquè, a canvi, els clubs 
em demanaven les millors 
imatges, que els hi editava 
abans d’envia’ls-hi”, afe-
geix l’autor, qui reconeix 
que aquesta feina li ha supo-
sat un sobreesforç, tot i es-

tar satisfet amb el resultat. 
Tant el regidor de Cultura i 
Patrimoni, Albert Carandell, 
com l’alcalde, Bartolo Egea –
ambdós del PSC–, presents a 
la inauguració, van destacar 
el dinamisme i la força de les 
fotografies d’Oriol, tot inci-
dint també en la gran tasca 

de l’Afotmir com a difusora 
de l’art de la fotografia i la 
seva projecció nacional i in-
ternacional en l’àmbit de la 
concursística. El 2021, l’en-
titat va aconseguir situar-se 
entre el top ten dels clubs del 
món. Enguany, ha assolit la 
41a posició.

Laura Grau Montcada

El president de l’Afotmir exposa a  
la Casa de la Vila el seu nou projecte

Fotografia

Cosme Oriol capta 
la bellesa del món 
dels esports

Cosme Oriol, davant d’algunes de les fotografies de l’exposició sobre esports Fidel Casajuana

Pintura

Anna Sorribas exposa una 
compilació de collages 

Anna Sorribas (Barcelona, 
1970) es defineix com una 

collagista, tècnica que va des-
cobrir i perfeccio nar en una 
prestigiosa escola de Nova 
York i que va començar a apli-
car professionalment a partir 
del 2000. Part del seu treball 
es pot veure fins al 18 de fe-
brer a l’Auditori Municipal. 

Es tracta d’una compila-
ció d’obres sobre llenç i en 
format seriat, en la qual re-
flexiona sobre el que va ser 
una de les pandèmies a nivell 
mundial, la Sida, incorpo-
rant també referències a la 
Covid. “M’interessa, sobre-
tot, la relació de les perso-
nes amb l’espai arquitectò-
nic, no només l’exterior sinó 

també l’interior perquè el 
nostre cos també és la nostra 
casa i està subjecte als can-
vis que provoca la malaltia”, 
va explicar l’artista durant la 
inauguració, el 30 de gener. 

Sorribas fa servir material   
reciclat per construir les seves 
obres, especialment papers 
de diferents textures, des de 
diaris i revistes, fins a frag-
ments de documents antics. 
“Per a mi, el collage té molt 
a veure amb l’escultura ex-
perimental, que fuig dels 
materials convencionals, 

com el marbre o la pedra, i 
aposta per elements que es-
tan a l’abast”, va explicar 
la collagista, que recrea de 
forma abstracta els carrers i 
les places d’una ciutat a vis-
ta d’ocell i, quadre a qua-
dre, s’aproxima a la realitat 
com si fes un zoom. “Som 
arquitectura viva en cons-
tant evolució”, conclou Sor-
ribas, que des de la infància 
ha estat envoltada de fami-
liars amb inquietuds artísti-
ques, des dels seus avis, que 
es dedicaven al món de l’al-
ta costura, fins al seu pare, 
que treballava com a ebenis-
ta. L’alcalde Bartolo Egea i 
el regidor de Cultura i Patri-
moni –ambdós del PSC–van 
felicitar l’artista per les seves 
originals propostes. 

L’artista utilitza materials reciclats per construir arquitectures

‘El collage té molt a 
veure amb l’escultura 
experimental, que 
fuig dels materials 
convencionals’

Anna Sorribas, davant d’una de les obres de la mostra  Laura Grau

Laura Grau Montcada
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ARA SÍ, SOTERREM!

AFECTACIONS TEMPORALS  
A LA MOBILITAT
DEL 7 AL 13 DE FEBRER
El carrer Aigües, entre Larramendi i Provença, estarà tallat a la circulació 
de vehicles. L’accés al gual ubicat en aquest tram estarà garantit.
El carrer Larramendi, entre Aigües i Provença, canviarà de direcció 
durant aquesta actuació.

SERVEI MUNICIPAL 
D’INFORMACIÓ I ATENCIÓ  

A LA CIUTADANIA 
SOBRE LES OBRES DEL 
SOTERRAMENT DE L’R2

Demanar cita:
Ajuntament de Montcada i Reixac (Av. Unitat, 6)

935 726 474
oficinasoterrament@montcada.org

delsoterrament

Informació del projecte i seguiment de les obres: www.montcada.cat/temes/soterrament/

Nissaga de comerç | Història

El negoci va néixer el 1950, quan es van 
associar Paquito Lasús i Salvador Balart

Lasba, la història 
de dues famílies 
de xarcuters

Lasba Xarcuters és una em-
presa familiar fundada a 

Montcada l’any 1950. Va ser 
aleshores quan Paquito Lasús 
–que havia treballat a l’obra-
dor del seu tiet Joan Lasús – 
va decidir crear negoci propi 
associant-se amb Salvador 
Balart, que regentava una 
petita cansaladeria al carrer 
Major, heretada dels seus so-
gres, Maria i Joan Mañosa, i 
coneguda a principis del segle 
XX com a Ca l’Agutzil. 

Els Balart van participar 
del negoci fins al 1984, any 
en què Pere, el fill de Salva-
dor Balart, es va jubilar. Des 
d’aleshores, Josep Lasús Vi-
ñals dirigeix l’empresa. A 
punt de fer 74 anys, cada dia 
es lleva a tres quarts de cinc 
per començar la seva jorna-
da laboral, acollint-se a la 
modalitat de jubilació acti-
va, que permet compatibilit-
zar la pensió i la feina. Ell és 
l’únic de la família que con-
tinua en actiu al capdavant 

d’un negoci de xarcuteria. El 
seu cognom està lligat estre-
tament a Montcada i Reixac 
pels embotits i la carn. Els 
seus avis –que provenien de 
la Cerdanya–ja tenien una 
carnisseria al mercat de la 
Boqueria de Barcelona.

Producte de qualitat
Amb l’arribada de nova po-
blació als anys seixanta, Las-
ba va obrir noves botigues a 
l’antic mercat municipal 
del carrer Bonavista (1973) i 
al carrer Bruc de Montcada 
Nova (1974). Per la seva ban-
da, Paquito Lasús va comprar 
l’any 1984 la indústria Max 
Zander dedicada als embo-
tits. Després del tancament 
del mercat, l’any 2010, Josep 
Lasús va obrir botiga al carrer 
Jaume I  i, anys més tard, la de 

menjars preparats. A més de 
dirigir el negoci, Lasús fa de 
comercial i de repartidor. Se 
sent orgullós del gènere que 
ofereix: “Elaborem productes 
bons i naturals i som cone-
guts per les hamburgueses, 
les botifarres, els llardons, els 
canelons i la carn de primera 
qualitat”, explica.

De moment, l’empresa no 
té relleu generacional. “Es-
tem en una situació d’impas-
se, però mentre tingui salut 
i ganes de treballar, seguirà 
endavant”, assegura Lasús, 
tot reconeixent que “la boti-
ga tradicional està condem-
nada a desaparèixer a mig 
termini perquè han canviat 
els hàbits de consum del pú-
blic”, conclou. 

Lluís Maldonado Montcada

Cintet Lasús, Isidre Illescas, Pere Balart i Maria Mañosa, a l’obrador del carrer Major (1957)  Balart-Massagué

Carrer Major

Els avis de Josep 
Lasús ja tenien una 
carnisseria al mercat 
de la Boqueria 

laveu.cat

Pepita Solano, Àngela Massagué i Mercedes Alcaraz (1961) 

Josep Lasús, a la botiga del carrer Jaume I Berta Barcons
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2 febrer
Taller familiar
Confecció de sardines car-
navaleres. Hora: 17.30 h. 
Lloc: Biblioteca Elisenda de 
Montcada.

Patrimoni

Presentació de la campanya 
arqueològica 2023 al jaci-
ment ibèric Les Maleses. Ho-
ra: 19 h. Lloc: Casa de la Vila. 

3 febrer
Montcada Camina
Caminada fins a la mun-
tanya del Turó. Hora: 8 h. 
Punt de sortida: Davant del 
pavelló Miquel Poblet.
Patrimoni
‘Els secrets de la Casa de 
les Aigües’. Hora: 12 h. Ins-
cripcions: museumunicipal@
montcada.org

8 febrer
Carnaval
Arribada del rei Carnestol-
tes. Cercavila amb la Cort 
de Carnaval fins a l’estació 
de Montcada-Manresa. Ho-
ra: 16.30 h. Lloc: Plaça de 
l’Església.
Carnaval
Espectacle ‘La gran aventu-
ra’, d’Els superherois, i guerra 
de confeti. Hora: 18 h. Lloc: 
Plaça de l’Església.

11 febrer
Carnaval
Espectacle ‘El Rock és salut’, 
amb el grup Rock per Xics 
i lliurament de premis del 
concurs de sardines carna-
valeres. Hora: 12  h.  Lloc: 
Plaça de l’Església.
Carnaval
Ball i concurs de disfresses. 
Hora: 17 h. Lloc: Casal de 
Gent Gran Casa de la Mina.

12 febrer

Hora del conte

‘Contes per plorar de riure’, a 
càrrec de Sandra Rossi (per 
a infants a partir de 4 anys). 
Hora: 17.30 h. Lloc: Biblio-
teca de Can Sant Joan.

14 febrer
Hora del conte
Contes i cançons amb mú-
sica d’acordió, a càrrec de 
la companyia Patawa. Hora: 
17.30 h. Lloc: Biblioteca Eli-
senda de Montcada. 
Xerrada 
Nutrició per a gent amb ex-
periència, a càrrec de l’ex-
perta Bàrbara Sarriera. Ho-
ra: 17.30 h. Lloc: Auditori 
Municipal. Organitza: Aula 
d’Extensió Universitària.

No t’ho perdis | Agenda

Farmàcies febrer
DL DM DC DJ DV DS DG Rivas  c. Conca, 10 

Duran av. Terra Nostra, 37 
Guix c. Major, 25 
Quirós c. Camèlies, 32 
Relat c. Major, 89 
Pardo c. Masia, 2 
Rambla Països Catalans, 51
Vila  pg. Jaume I, 26 
El Punt pg. Sant Jordi, 5 
Recasens av. Catalunya, 65

2
Quirós

3
El Punt

4
El Punt

5 
Rambla

6
Relat

7
Rivas

8
Duran

9
Vila

10
Pardo

11
Pardo

12
Quirós

13
El Punt

14
Recasens

15
Rambla

16
Relat

17
Rivas

18
Rivas

Auditori Municipal

Compilació | Collages
Anna Sorribas
Fins al 18 de febrer

Casa de la Vila

Esports: Accions 
i expressions
Cosme Oriol
Fins a l’11 de febrer

Kursaal 
Puzzles i Punts de creu
Rosana Pareja
Inauguració: 6 de febrer, 
19.30h

RUA DE CARNAVAL
10 de febrer

Sortida del c. Bifurcació a 
les 17 h. Recorregut fins 
al sambòdrom, davant del 
pavelló M. Poblet, on hi 
haurà una festa (22 h).

XERRADA DE JOSEP 
M. SOLÉ  I SABATÉ
7 de febrer
‘Aproximació a la Montca-
da de la postguerra’. Hora: 
18 h. Lloc: Auditori Muni-
cipal. Organitza: Associa-
ció Cultural Montcada.

VESTITS VERMELLS
9 de febrer
Acte de lliurament de 
premis del concurs de 
fotografia i inauguració 
de l’exposició. Hora: 19 
h. Lloc: Seu de l’Afotmir 
(Mas Rampinyo).
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Les quinze primeres jorna-
des de Primera Catalana 

han servit per deixar clar el pes 
important que tenen els equips 
montcadencs. Al grup segon, 
el Sant Joan ha fet una primera 
volta per emmarcar i manté 
viu el somni d’aconseguir un 
segon ascens consecutiu i ser 
la temporada vinent equip de 
la Lliga Elit. Fins ara, només 
ha perdut tres partits i ha cedit 
quatre empats en 16 jornades. 

A l’últim matx de lliga dis-
putat, els de Daniel Sánchez 
van caure a la Bombonera  
contra el Júpiter per 1-4, su-
mant la segona derrota a casa. 
Malgrat l’ensopegada, els de 
Can Sant Joan continuen en-
tre el grup capdavanter que 
aspira a pujar de categoria. 
L’equip ocupa la tercera pla-
ça, amb 31 punts, a cinc del lí-
der, el San Mauro, i a només 
un del Martinenc, el segon.

“A la segona volta, arri-
ba l’hora de la veritat i tots 
els equips necessiten sumar 
els tres punts, per tant, seran 
molt cars”, reconeix el tèc-
nic, tot afegint que “ara no 
ens podem relaxar. Encara no 
hem aconseguit res”.

El capità, Pepe González, 
reconeix que l’equip ha per-
dut punts, però posa en valor 
que encara manté intactes 
les opcions d’ascens. “Hem 
de continuar competint fins 
al final i poder fer realitat el 
somni de tot un barri, però 
hem de tocar de peus a ter-
ra i treballar cada setmana”, 
conclou González.

L’equip aspira a un segon ascens   

‘No ens podem relaxar, 
queda molta feina, 
i encara no hem 
aconseguit res’ 
Daniel Sánchez 
Tècnic de la UE Sant Joan Atl.

UE Sant Joan Atlètic

Són tercers a cinc punts del líder, el San Mauro, i a només un del segon classificat, el Martinenc

Lluís Maldonado

En joc | Futbol

Cristian Delgado ‘Fini’, després del seu gol a la Bombonera contra el Júpiter Fotos: Berta Barcons

El CD Montcada, tot i co-
mençar amb mals resul-

tats i ocupar la zona baixa de 
la taula durant moltes jorna-
des, està situat al vuitè lloc al 
grup primer de Primera Ca-
talana, després d’encadenar 
tres victòries consecutives i 
dos empats en les darreres 
cinc jornades.
“Continuem amb una dinà-
mica de joc positiva, amb 
més estabilitat”, destaca el 
tècnic Miki Co ro minas. Ara 
mateix, hi ha tres equips em-

patats amb 21 punts –Roses, 
Cardedeu i CD Montcada–, 
en un grup molt igualat. Els 
verds han presentat candida-
tura a convertir-se en l’equip 
revelació del grup. “No som 
conscients del que estan fent 
aquests jugadors, l’estem li-

ant grossa i, sobretot, estem 
guanyant amb solvència”, 
assenyala el tècnic, qui fa un 
gran balanç de la primera vol-
ta de l’equip: “Saber que te-
nim 22 jugadors que poden ser 
titulars és tot un luxe”,  afe-
geix, amb orgull. “Ara toca se-
guir així”, afirma Corominas.

Jaume Nuez, un dels mont-
cadencs de la plantilla, ha 
brillat en els darrers partits 
disputats. “Em quedo amb la 
millora de l’estat d’ànim i la 
força de l’equip“, ha mani-
festat el jove jugador.

CD Montcada

El gran final de la primera 
volta permet als verds 
sortir de la zona de perill
Els conjunt ha sumat tres victòries i dos empats en cinc partits

Lluís Maldonado
‘No som conscients 
del que estan fent 
els jugadors, estan 
guanyant amb solvència’ 
Miki Corominas 
Tècnic del CD Montcada

Jaume Nuez, celebrant el seu primer gol amb la samarreta verda
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En joc | Bàsquet

La UB MiR ha tancat la pri-
mera volta de la seva es-

trena a la Copa Catalunya amb 
un balanç negatiu. El conjunt 
d’Óscar Gallifa és a la dese-
na posició amb 5 victòries i 9 
derrotes, que el situen empa-
tat a punts amb el Sant Nico-
lau i el Sant Boi, que ja ocupen 
places de descens –baixen els 
quatre últims. 

Els blaus van començar bé 
la competició, amb victòries 
ajustades als últims instants 

que els van donar confiança. 
Però, les nombroses lesions 
acumulades des de l’inici de 
la lliga han marcat la planti-
lla, que no ha pogut mantenir 
la línia ascendent, encaixant 
quatre derrotes consecutives 

a les últimes jornades. “El 
balanç és positiu pel que fa a 
sensacions, però el contra-
temps de les lesions ens im-
pedeix entrenar al complet i 
treballar situacions de par-
tit”, lamenta Gallifa. 

Factor psicològic
Una de les derrotes que ha 
fet més mal al conjunt local 
es va produir el passat 12 de 
novembre, quan la UB MiR va 
perdre davant del Grup Bar-
na la imbatibilitat al pavelló 
Miquel Poblet després de 16 

victòries consecutives. “No 
hem tornat a guanyar a casa, 
ha estat com el detonant de 
tot plegat. Recordo que aquell 
dia només vam jugar amb sis 
efectius del primer equip”, 
explica el tècnic, qui opina que 
les dues últimes derrotes a ca-
sa per només tres punts tam-
bé els han minvat la moral.

El repte de la UB MiR és 
mantenir la categoria. Galli-

fa es mostra optimista per-
què la competició està igua-
lada i encara queda la segona 
volta. “Estem tocats, però, 
si remem plegats, al final ho 
aconseguirem, estic con-
vençut”, assegura l’entre-
nador, qui ha agraït a l’afició 
el seu suport tant a casa com 
a domicili. “Ara, més que 
mai, necessitem el seu ca-
liu”, destaca Gallifa.  

UB MiR

Els blaus s’apropen 
al descens després de 
quatre partits perduts
L’equip tanca la primera volta amb cinc triomfs i nou derrotes 

Sílvia Alquézar

Gallifa segueix atent l’acció d’Àlex Garrido a un dels partits a casa BB

‘Estem tocats, però, si 
remem plegats, al final 
salvarem la categoria, 
estic convençut’ 
Óscar Gallifa 
Tècnic de la UB MiR

   | 23 La Veu de Montcada i Reixac 1a quinzena Febrer 2024



“La soldadura és l’ofici que m’ha per-
mès viure perquè, lamentablement, en 
aquest país la feina de músic no està 
prou reconeguda com a professió. Per 
això hi ha tant precariat musical. Enca-
ra avui dia, molts locals creuen que et 
fan un favor deixant-hi tocar, especial-
ment si fas temes propis i no versions 
d’altres grups. Si no fos perquè és una 
activitat que em fa sentir tan bé, ja fa 
temps que hauria llençat la tovallola, 
però em costa rendir-me. 

“Des que el meu oncle em va rega-
lar una guitarra,  als 16 anys, em vaig 
aficio nar a tocar i compondre. He re-
but alguna formació acadèmica en 
forma de cursos, però, bàsicament soc 
autodidacta. Durant la meva joventut 
vaig engegar diferents projectes mu-
sicals. Un dels que millor va funcionar 
va ser Don Hamaca y los confusos del 
Tablao,  una banda que fusionava els 
ritmes afro llatins amb la rumba cata-
lana. Més tard, vaig fundar Black Insi-
de Connexion (BIC), amb influències 
de la música del Carib, i The Clothians, 
amb més pes del hip-hop i el reggae.

“Sempre he reivindicat el mestis-
satge musical perquè permet explo-
rar nous camins i sonoritats. M’atrau 
especial ment la música afrocubana, 
que he conegut de primera mà en els 
meus viatges a Cuba –la meva dona 
és d’origen cubà–, per la diversitat de 
ritmes i arrels.

“Estic molt il·lusionat amb el nou 
grup. Precisament, crec que un dels 
punts forts de Thematic Band és la 
diversitat musical dels seus compo-

nents. Tots tenim experiència en altres 
bandes, però venim d’estils diferents,  
des de la psicodèlia, el rock simfònic 
i el swing,  fins al flamenc i la música 
de cantautor. Crec que hi ha química 
entre nosaltres i estem treballant molt 
–de vegades freguem l’obsessió–per 
conjugar aquests diferents bagatges i 
crear una sonoritat pròpia.

“Ja tenim 17 temes propis i un es-
pectacle potent a l’escenari. La pre-

sentació oficial va ser el passat 2 de 
desembre a la Sala Acme de Cerda-
nyola. De moment, estem rebent bo-
nes vibracions per part del públic, que 
connecta fàcilment amb les nostres 
cançons, que parlen del que li passa 

a la majoria de gent. Són històries de 
la vida quotidiana, explicades amb els 
filtres de l’humor i la ironia.  

“La gent ens pregunta quan gra-
varem el nostre primer disc, però no 
tenim gens de pressa. El públic pot 
escoltar alguns dels nostres temes a 
la plataforma Spotify i seguir-nos per 
Instagram, però la nostra intenció és 
continuar rodant i perfeccionant les 
cançons abans d’entrar en un estudi 
de gravació.  

“Des dels nostres inicis, estem assa-
jant a l’antic Blues de Cerdanyola per-
què a Montcada no hi ha bucs d’as-
saig. Tenim previst fer un concert de 
presentació aquí –em vaig criar al car-
rer Colon– i ens agradaria actuar a la 
pròxima Festa Major.

‘Sempre he reivindicat el mestissatge musical’
Matías Muñoz
Fundador de Thematic Band

La passió per la música 
l’ha acompanyat des de 
l’adolescència, quan el seu 
oncle li va regalar la primera 
guitarra. Compositor i 
lletrista, sempre li han 
interessat les músiques de 
fusió i el mestissatge sonor. 
Després de fundar diferents 
grups, la seva darrera aposta 
musical és Thematic Band, 
una formació que busca el 
seu propi so a partir d’estils 
com el jazz, el funk, la 
rumba, el flamenc i el pop. 
La resta de components són 
Pedro Fernando Moreno 
(bateria); Ignasi Morral (saxo 
alt) i Lander Besa (baixista).

En aquest país, la feina 
del músic no està prou 

reconeguda. Per això, hi ha 
tan precariat musical

Estem treballant molt 
per conjugar els diferents 

bagatges musicals del grup 
i crear una sonoritat pròpia

Laura Grau

Matías Muñoz, durant la presentació del grup a la Sala Acme de Cerdanyola  Xavier Mas

A CONTRACORRENT 


